

WORKING OUT OF PROVINCE - Important Notice

Because of the overarching responsibility of the associations to ensure the protection of the public in each of the provinces at all times, it is a requirement that any member of either association operating in the other jurisdiction be aware of and comply at all times with all laws, regulations and guidelines that pertain to the practice of the profession of geoscience and the protection of the public and the physical environment in both jurisdictions.

O.Reg 60/01 Section 6 (2) of the Code of Ethics of Professional Geoscientists of Ontario under the Professional Geoscientists Act, 2000 states:

"A professional geoscientist shall comply with all applicable laws of any jurisdiction where work is performed or where a report or an opinion is provided on geoscientific matters."

Likewise the Code in Quebec states:

"The Geologist is conscious of legal, material, social and ethical obligations which his professional actions may entail and of the potential consequences of his work, his declarations and his writings on his client, his profession and the public at large. The Geologist practicing outside Quebec is expected to abide by the ethical standards and rules of the territory of his practice while abiding by the Code of ethics of OGQ".

TO PRACTICE IN ONTARIO

All those practicing professional geoscience in Ontario are required to operate under the provisions of the Professional Geoscientists Act, 2000, the regulations and by-laws under this Act and all other pertinent legislation. The APGO is also in the process of developing Professional Practice Guidelines for each of the disciplines of geoscience and each of the principal areas of practice. It is the duty of all professionals practicing in the province to be fully aware of and adhere to these guidelines at all times.

To view or download the Act, Regulations and By-laws pertaining to the practice of geoscience in Ontario, please use the Acts and Regulations pull-down menu above.

To view or download other pertinent items of legislation relevant to the practice of geoscience please see the [APGO website](#).

To view or download the Professional Practice Guidelines ([click here](#))

IMPORTANT NOTE: Legislation in Ontario may change at short notice or new legislation may apply, therefore it is important that all practitioners keep themselves abreast of matters that affect their area of practice.

You are also encouraged to make frequent visits to the APGO website www.apgo.net where

pertinent information is posted as the association becomes aware of it. However it is important to note that the APGO has assembled this information for the convenience of members. All practitioners should be aware that other legislation not included here will apply in many circumstances

TO PRACTICE IN QUEBEC

All those practicing professional geology in Quebec are required to operate under the provisions of the Geologist's Act and the Professional Code of Quebec and the regulations adopted under the Code.

To view or download an English version of the Code, Regulations and By-laws pertaining to the practice of geology in Quebec ([click here](#))

To view or download other pertinent items of legislation relevant to the practice of the professional in Quebec ([click here](#)) which opens Publications du Québec which hosts all laws and regulations, with a search engine.

IMPORTANT NOTE: Legislation in Quebec will change over time, therefore it is important for all professionals to keep themselves abreast of matters that affect their area of practice.

You are also encouraged to make frequent visits to the OGQ website www.ogq.qc.ca where pertinent information is posted as the Order becomes aware of it. All professionals should be aware that other legislation not included here will apply in many circumstances.

TRAVAILLER HORS DE LA PROVINCE - Avis important

L'appartenance à une des deux associations professionnelles confère à tout membre l'obligation de connaître et respecter en tout temps les lois, règlements et directives liés à la pratique professionnelle de la géoscience, pour la protection du public et de l'environnement dans la région où il travaille.

O.Reg 60/01 Section 6 (2) du Code de Déontologie des Géoscientifiques Professionnels de l'Ontario incorporé dans la Loi des Géoscientifiques professionnels (2000) :

"Tout géoscientifique professionnel est tenu de respecter les lois de tout territoire où il travaille, rédige un rapport ou une opinion scientifique."

De la même manière le Code de déontologie des géologues du Québec stipule:

" Le géologue est conscient des responsabilités légales, matérielles, sociales et morales qui peuvent découler de ses actes professionnels et des conséquences que peuvent avoir ses travaux, ses déclarations et ses écrits sur son client, sa profession et sur l'ensemble de la collectivité. Le géologue qui pratique hors du Québec, tout en restant assujéti au présent code, devra tenir compte des règles des codes d'éthique en vigueur dans cet endroit. "

POUR EXERCER EN ONTARIO

Tous les géoscientifiques professionnels exercent en Ontario sous les dispositions de la Loi des Géoscientifiques Professionnels 2000, les règles et lois adoptées sous la Loi et toute législation pertinente. L'APGO prépare actuellement des Guides de Pratique professionnelle pour chacune des disciplines géoscientifiques et pour les principaux types de pratiques. Il est du devoir de chaque professionnel exerçant dans la province de connaître et d'adhérer aux directives en tout temps.

Pour voir, obtenir la Loi, les règles et les lois pertinentes à la pratique de la géoscience en Ontario ([cliquer ici](#))

Pour voir ou obtenir d'autres éléments importants des lois pertinentes à la pratique professionnelle ([cliquer ici](#))

Pour voir ou obtenir Professional Practice Guidelines ([cliquer ici](#))

AVIS IMPORTANT: Les lois en Ontario peuvent changer ou de nouvelles lois peuvent entrer en vigueur; il est donc important pour tout professionnel de demeurer informé de tout changement concernant son exercice.

Vous êtes aussi encouragés à visiter fréquemment le site Internet de l'APGO à www.apgo.net où toute information pertinente est rendue disponible au fur et à mesure que l'Association en prend connaissance. Cependant, noter que l'APGO a assemblé cette information pour le bénéfice de ses membres seulement. Tous les professionnels doivent aussi être conscient du fait que d'autres lois et règlements peuvent s'appliquer selon les circonstances.

POUR EXERCER AU QUÉBEC

Les géologues professionnels exercent au Québec sous la Loi sur les géologues et le Code des professions de même que les règlements qui en découlent.

Pour voir, obtenir la Loi sur les géologues, le Code des professions, de même que les règlements qui en découlent ([cliquer ici](#))

Pour voir ou obtenir d'autres éléments importants des lois pertinentes à la pratique professionnelle au Québec ([cliquer ici](#)) - hyperlien à: Publications du Québec où un outil de recherche vous permettra de trouver tout Règlement ou Loi du Québec.

AVIS IMPORTANT: Les lois et règlements du Québec évoluent avec le temps ; il est donc important pour tout professionnel de demeurer informé de tout changement concernant son exercice

Vous êtes aussi encouragés à visiter fréquemment le site Internet de l'OGQ à www.ogq.qc.ca où toute information pertinente est rendue disponible au fur et à mesure que l'Association en prend connaissance. Tous les professionnels doivent aussi être conscients du fait que d'autres lois et règlements peuvent s'appliquer selon les circonstances.